
Al)A r irr':Irl
h

C!rl'(:I:
.(! (.i r J 4 EŃS KIM

iil. al. Kciściuszki I1
ł'4-'i 00 .%póliio Krajeński?ó

OR.0002.4.9.2022

Protokók Nr XLIII/2022
z XLIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 27 kwietnia 2022 r. w godzinach od 10:00 do 13:27.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11

Sesja przeprowadzona przy uźyciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia XLIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń
rejestrujących obraz i dżwięk. Nagrania z sesji są udostępnione w Biuletynie
Inforffiacji Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo
przyjęty. Administratorem danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego.
Pełną klauzulę informacyjną dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim można znalezc na stronie internetowej txqxąv,gil?a-sc )olllo. l
w zakładce Rada Miejska oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Sępólno Krajeńskie zakładka sesje Rady Miejskiej/nagrania oraz na drzwiach
wejściowych na posiedzenie sesji.

Następnie Przewodniczący RM przywitał uczestniczących w sesji RM
- radnych Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,
- Wicestarostę Sępoleńskiego Pana Andrzeja Maracha
- Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Marka Charta,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- Panią Jolantę Bukolt Prezesa Zarządu MLKS Krajna oraz Pana Tomasza Aderjahna
Kierownika Klubu,

- sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli, w szczególności nową Panią Sołtys
Sołectwa Iłowo Małgorzatę Kucharską.

- media,
- oraz wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a także oglądających w mediach,
szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, gości zaproszonych, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.
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Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformował, że Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego nie
uczestniczy w sesji, z uwagi na zaplanowane spotkanie Marszałka Województwa
Kujawsko-Pomorskiego z sarnorządowcami dot. aktualizacji planu gospodarki
odpadarni w województwie.

a) stwierdzenie quorum

Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 co stanowi
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecny radny RM Antoni Dolny, który usprawiedliwił swoją nieobecność.
Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad

Przewodniczący RM poinformowal, źe porządek obrad radni otrzyrnali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło0ć wniosek o
zmianę porządku obrad.

Wobec tego, że nikt nie zgłosił wniosku o zmianę porządku obrad Przewodniczący RM
odczyta?ł porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstaw'enie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzia?łalności w okresie
między sesjarni, w tym z wykoria?nia uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie rriiędzy
sesjarni.

5. Sldadanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Problematyka zabezpieczenia potrzeb sportowo - rekreacyjnych mieszkańców
Gminy Sępólno Krajeńskie, w tym przygotowa?nie do sezonu turystycznego.
Dzialalność w tym zakresie m. in.:

a) Centrum Sportu i Rekreacji,

b) MLKS ,,KRAJNA",

c) Ognisko TKKF ,,Sępólno",
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d) Klub Sportowy LZS Lutówko,

e) LZS ,,Gryf" Piaseczno /KS Skarpa,

f) LZS Wałdowo,

g) Stowarzyszenie Akademia Małego Piłkarza.

8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji
społecznej za rok 2021.

9 . Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za rok 2021
a) dyskusja,
b) rozpatrzenie sprawozdań.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawrie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałe w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok,

c) określenia wykazu kąpielisk na terenie grniny Sępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu kąpielowego w roku 2022,

d) rozpatrzenia petycji dot. naprawy uchwał antysmogowych i prograrnu
ochrony powietrza.

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapyt?ania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapyta?nia zgłoszone na poprzedniej sesji.

12. Odpowiedzi na wolne wnioski.

13. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowała wg
przedstawionego porządku obrad.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej . Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z XLII sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiermego głosowania sta?nowi załącznik nr 5 do protokołu .

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego..
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Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinf-ormowal, że sprawozdanie zostalo przesłm-ie za pomocą
poczty elektronicznej.

Pa?n Marek Zieńko Zastępca Burmistrza Sępólna Krajeńskiego przedstawił
sprawozdanie z działalności pomiędzy sesjarni RM tj. od dnia 30 marca 2022 roku do
27 kwietnia 2022 roku.-

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5a do protokołu.

Przewodniczący RM zapyta?ł, czy są pyta?nia do sprawozdania.

Głos zabra?ła Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która odniosła się do punktu
dotyczącego podpisania urnowy na wykonanie dokumentacji projektowej. Wskazała,
że jest zbulwersowana, tak sarno jak mieszka?ńcy, poniewa?ż pierwotnie mówiono o
ulicy Więcborskiej, która nie zosta?ła tu ujęta,-a zosta?ła wpisana inna droga.
Stw'erdziła, że wcześniej nie mówiono o miejscowości Trzciany. W zvvia7ku z tym
zapytała, kto zadecydowa?ł, że ulica Więcborska nie jest teraz zaprojektowana oraz
zapyta?ła jaka jest w przybliżeniu kwota na dokumentację ulicy Więcborskiej.

Pan Marek Zieńko Zastępca Burmistrza Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że wszystkie
ulice, które były zaprojektowane, w tym ulica Więcborska znalazły się w przetargu.
Złożona kwota na ulicę Więcborską wynosiła ok. 35 tys. zł i zostało to rozstrzygnięte,
lecz firma z Torunia Cieszyńska Dorota Przedsiębiorstwo Wielobranźowe nie zło$ła
dalszej dokumentacji na ulicę Więcborską, czyli wycofa?ła się z jej realizacji. Na
pozostałe ulice wszystko było dostarczone zgodnie w wyrnaganiami. Nadmienił, że
druga kwota na tą ulicę wynosiła około 65 tys. zł. Ponadto poinformowa?ł, że na ulicę
Więcborską zosta?nie ogłoszony iia dniach jeszcze jeden przetarg.

Następnie głos zabrał Pan J K mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, który odniósł
sie do narady w sprawie budowy windy. Stwierdził, że budowa tej windy jest ba?rdzo
kontrowersyjnie odbierana przez mieszkańców, poniewa", w sprawie windy w
Bibliotece mówi się od 20 lat. Przypomnia?ł, że winda ta ma być dofinansowa?na w
ramach PFRON, a jest to fundusz osób niepełnosprawnych. Stwierdził, że wińda w
Bibliotece jest ba?rdziej potrzebna, poi-iieważ tam idą ludzie ociemniali, niedowidzący,
niewidomi, starzy oraz schorowani. Dodał, że w Urzędzie winda powinna być na
drugim miejscu, ponieważ osoby sta?rsze z dysfunkcjarni chorobowymi mają
opiekunów przydzielonych przez Dyrektor Fróhlke i te opiekunki środowiskowe mają
upoważnienia do załatwiania wszelkich spraw w Urzędach.

Przewodniczący RM poprosii aby mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego wypowiedział się
konla'etnie do danego tematu.

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że jest to sprawa do rzeczy i należy
zrozumieć jaka jest motywacja społeczeństwa.

Przewodniczący RM zwrócił uwagę, że to on prowadzi obrady i prosi o zadanie pytania.

Następnie Mieszkaniec Sępólna l(rajeńskiego wskazal, że było zapewnienie
Burmistrza, że te dwie windy będą równolegle prowadzone, czyli dokumentacja i
pozyskiwaite środki. Nadmienił, że będąc uczestnikiem w posiedzeniu Komisji
Budżetu caly czas przekoma?rzano się odnośnie windy tylko w Urzędzie i o środki, czy
więcej ma dać gmina, czy jeszcze mniej ma dać pouriat.
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Ponadto mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego zapytał, dlaczego jest teraz tak duż.o
zebrań w sołectwach o wybór sołtysa. Zapytał, czy kadencja się już skończyła, czy
sołtysi nagminnie składają rezygnacje ze sprawowania tak ważnej funkcji na wsi.

Pan Marek Zieńko poinformował, że odbyły się wybory w dwóch sołectwach, poniewa?;ż
sołtysi zrezygnowali z różnych względów osobistych. W jednym z sołectw sołtys się
przeprowadza, dlatego w Lutówku będzie wybór nowego sołtysa.

Następnie Zastępca Burmistrza odniósł się do pytań dotyczących windy. Stwierdził,
że tak sarno wa?źna jest winda w Bibliotece, jak i w Urzędzie. Dlatego cały czas będą
robione starania, aby pozyskiwać środki na zaprojektowanie i budowę jednej i drugiej
windy. Obecnie maksymalna kwota z PFRON do pozyskania to 250 tys. zł, a na dzień
dzisiejszy potrzebna do wybudowania jest kwota 577 tys. zł. Na budowę windy w
Urzędzie został złożony wniosek, natomiast w tej chwili trwają konsultacje, gdzie w
Bibliótece powinna znajdować się ta winda, ponieważ, jest tam od zawsze istniejący
szyb windowy. Dwie firmy rozpatrują, czy będzie taka moźliwosić, aby wykorzystać ten
szyb wewnątrz, bo byłoby to najlepsze rozwiązanie. Innym rozwiązaniem będzie np.
dostawienie windy do budynku, najlepiej na szczytach, aby skomunikować się z
korytarzami. Dodał, że na szczytach jest problem, bo są wjazdy i odległość od
budynku musi wynosić 4 metry. Na zakończenie podkreślił, źe dwa projekty będą
realizowa?ne.

Więcej pytań do sprawozdania nie zgłoszono.

Następnie Przewodniczący RM poinformowa?ł, że chcia?łby uniknąć sytuacji jaka mia?ła
miejsce na poprzedniej sesji, dlatego odczyta jeden Z !3 uchwały Nr IX / 65 / 2003 z dnia
23 kwietnia 2003 roku w sprawie Statutu Gminy Sępólno Krajeńskie: cyt.

,,§44. 1. Przewodniczący Rady czuwa nad sprawnym przebiegiem obrad, a zwłaszcza
nad zwięzłością wystąpień radnych oraz innych osób uczestniczących w sesji.

2. Przewodniczący Rady może czynić radnym uwagi dotyczące tematu, formy i czasu
trwania ich wystąpień, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach przywołać mówcę
,,do rzeczy? .

3. Jeżeli temat lub sposób wystąpienia albo zachowania radnego w sposób oczywisty
zakłócają porządek obrad bądź uchybiają powadze sesji, Przewodniczący Rady
pr?o}u5e radnego ,,do porządku", a gdy przywołanie nie odniosło skutku może
odebrać mu głos, nakazując odnotowanie tego faktu w protokóle.

4. Postanowienia ust. 2 i3 stosuje się odpowiednio do osób spoza Rady zaproszonych
na sesje i do publiczności.

5. Po uprzednim ostrzeżeniu Przewodniczący Rady moźe nakazać opuszczenie sali
tym osobom spośród publiczności, które swoim zachowaniem lub wystąpieniarni
zakłócają porządek obrad bądż naruszają powagę sesji."

Następnie Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformował, że informacja z działalności w okresie między sesjami wraz z ilością
posiedzeń Komisji została przesłana radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytał w/wyrn. informacje.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
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Przewodniczący RM zapyta?ł, czy są pytania do sprawozda?nia.

Głos ponownie zabrał mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że
Przewodniczący RM wspomnial o regularninie grniny, który zosta?ł opracowany, ale
art. 62 Konstytucji Polski dopuszcza każdego obywatela, zarnieszkałego na terenie
Polski do wzięcia udzia?łu w sesji i komisji. Dodał, że na ostatniej sesji zosta?ł obrażony
przez radnego Kąkola i Przewodniczący nie zwrócił uwagi radnemu Panu Kąkolowi.
Następnie poprosil aby w przypadku podobnych sytuacji nie doszło do tego.
Stwierdził, że zareagował tak jak każdy tu uczestniczący, by na wypowiedż Pana
Ką?kola zareagowa?ł. Dodał, że Wiadomości Krajeńskie jako zależne już w tej chwili od
Urzędu napisali, iż na sesji były kłótnie ora?z przepychanka słowna. Mieszkaniec
stwierdził, że nie było żadnych przepychanek słownych.

Przewodniczący RM poprosil aby mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego przeszedł do
,,rzeczy".

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego zapytał dlaczego Przewodniczący RM nie zwrócił
uwagi, prosił aby na przyszłość uwagę zwracać. Następnie odniósł się do informacji
przekazanej przez Przewodniczącego RM dotyczącej przetargów. Zapytał w jakich
przetargach bra?ł udzia?ł.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że nie uczestniczył w tych przetargach, tylko zostały
przekazane mu informacje na temat przetargów dotyczących dróg.

Nikt więcej nie zabral głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych

Przewodniczący RM otworzył punkt dotyczący składania interpelacji i zapyta?ń przez
radnych. Poinformował, że między sesjarni nie zosta?ła zalozona żadna interpelacja ani
zapytanie. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcialby złożyć interpelację lub
zapytanie, to prosi o odczytanie i złożenie na jego ręce.

Radny RM Zdzisław Grzeca zło$ł interpelację w imieniu Klubu Radnych Radni-
Mieszkańcom w sprawie odwieszenia Budżetu Obywatelskiego i jednocześnie o
podwyższenie kwoty do 500 000,00 zł. (250 000,00 zł na wieś i 250 000,00 zł na
miasto). Ponadto przedstawił uzasadnienie do interpelacji.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Nikt więcej interpelacji i zapytania nie zło$l dlatego Przewodniczący RM zarnkna3
ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Wolne wnioski złożyli :

Radny RM Zdzisław Szwarc wskazał, że mieszkańcy pytają, czy w tym roku odbędą
się do,?nki gminne.
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Ponadto radny RM Zdzisław Szwarc wskazał, że również mieszkańcy pytają, czy w
naszej grninie przekazane zostaną komputery dla dzieci z rodzin popegeerowskich
oraz kiedy.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który zło.$ł wniosek w sprawie ustawienia ławek
przy ulicy Chojnickiej i Przemysłowej, poniewa?ż w tej chwili na całej długości tych
ulic nie ma ani jednej ławki. Nadmienił, że wzdłuż, tych ulic biegną ścieżki pieszo-
rowerowe i byłoby zasadnym postawienie chocia?ż po jednej ławce na całej długości.
Są to długie ulice, po których poruszają się osoby starsze, niepełnosprawne i byłoby
to miejsce ,,wytchnieniowe".

Następnie radny RM Artur Juhnke wyjaśnił, źe drugi wniosek dotyczy
zrewitalizowanego Placu Wolności, na któryrn zosta?ły ustawione historyczne tablice
informacyjne, które oklejone zosta?ły tylko po jednej stronie, od strony pomnika.
Wskazał, że warto byłoby umieścić po drugiej stronie jakieś informacje, co na pewno
poprawi estetykę tego miejsca.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która zło;:ła wniosek dotyczący
tablic na Placu Wolności, aby jedną tablicę dodatkowo usytuować i umieścić na niej
hyrnn Krajny, ponieważ nie wszyscy ludzie znają hymn Krajny, a taka sugestia była
ze strony mieszkańców.

Następnie wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, zapyta?ła, czy na Placu Wolności
będą nasadzenia kwiatów. Wyjaśniła, że jeźeli nie będzie posypane nawozem, to nawet
nie będzie tarn trawy. Wiceprzewodnicząca RM uważa, że powinno być tam bardzo
duźo kwiatów, ponieważ jest to bardzo duża przestrzeń. Kwiaty powinny być na
stojakach, posadzone wokół drzew, powinno być tarn pię]-cnie i kolorowo.

Głos p o n o wn 1 e mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, który poprosił
uzasadnienie dlaczego została zarnknięta dróżka przebiegająca przez były Cmentarz
Żydowski, który został zamknięty w czasie wkroczenia Nremców na teren Sępólna w
1940 roku. Nadmienił, że dróżka od nieparniętnych czasów była przejściem
mieszka?ńców na osiedle Polne, na Rodzinne Ogródki Dzia?łkowe Zacisze została
zarnknięta przez .. Dodał, że
wzbudziło to wielkie zbulwersowanie mieszka?ńców. Nadmienił, że był tam dzień po
zagrodzeniu tego przejścia przez mieszkańca tej posesji i ludzie byli zdziwieni, kto to
zrobił, jak tak można było postąpić. Co niektórzy chcieli rozwali«c tą siatkę, myśląc że
było to nielegalnie. Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego wskaza?ł, że doszedł do tego,
ze to było w przetargu w 2021 roku sprzedane przez Burmistrza. Nadmienił, ze nikt
nie wiedział, że to było sprzedane, nawet o tym nie wiedział Przewodniczący Osiedla
Mieszka?ńców Nr 1 Pan Krawczak. Dodał, źe to było ważne prze?jście, bardzo łagodne
przejście, któryrn ludzie szli do pracy, skracając sobie drogę. Przypomniał, że 10 lat
temua był również zarnysł sprzedania tego przejścia temu obywatelowi w celu
powiększenia swojej nieruchomości. Wtedy pracownicy Urzędu mocno
zaprotestowali, zostały zebrane podpisy. Wskazał, źe dzisiaj też ma listę tych
podpisów i innych podpisów i nie tylko z tego Osiedla ale z cale5 Polski, poniewa?ż
mieszkańcy, którzy tu mieszkali, którzy przechodzili przez tą dróżkę i przejeżdżali
rowerem, przyjechali do rodzin i widzieli co tu się stało, że to bezprawie. Dodal, że
mówi się tera?z, że to bezczeszczenie grobów, ale ta?k nie jest, poniewa?ź teii cmenta?rz
nie był używany od setek lat i na tym cmentarzu nie ma śladu jakiegoś nagrobka.
Wskaza?ł, że spotka?ł kiedyś potomków iiai'odowości ,$dowskiej i jadąc-tam rowerem
przeprosił ich za to, a oni cieszyli się że parnięta?rny, że kiedyś był tam cmentarz.
Stwierdził, że mając 68 lat, nigdy nie widział tarn zapalonego znicza.

zabral o
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Przewodniczący RM przypomniał, że jest to punkt dotyczący wolnych wniosków i
informacji, dlatego poprosił o skonla-etyzowanie wniosku.

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego poprosił o pisemne uzasadnienie dlaczego ta
dróżka została sprzedaiia, skoro 10 lat temu Pan Burmistrz się nie zdecydowal. W
Gminie zostało sprzedane, że nikt nie wiedzial o tym, to było zrobione cichaczem w
nocy, tak jak dzisiaj Sejm pracuje.

Przewodniczący RM przypomniał, że odczytał artykuł 44 i w przypadku ponownego
nie zachowania się będzie stosowa?ł odpowiednio punkty 1,2,3,4,5. Poprosił o
przestrzeganie, aby sesja odpowiadala nastrojowi jaki powinien być na sesji, poniewa",
jest to posiedzenie radnych Rady Miejskiej, gdzie wszystko powinno się odbywać z
porządkiem obrad. Dodał, że jeżeli są wnioski i zapytania, to bardzo prosi formować
wnioski i zapytai'iia, a nie je roz'w'jać.

Głos zabrała radna RM Mariola Turek, która odniosła się do pyta?ń mieszkańca i
wyjaśniła, ze nie było to sprzeda?ne cichaczem or:m., że Osiedle Nr 1 tego nie wiedziało.
Wyjaśniła, ze był to wniosek mieszkańca, który bezpośrednio przylega do tej
nieruchomości, do tego cmentarza, był on pozytywnie rozpatrzony pod pewnyrni
warunkarni, które ten mieszkaniec spełnił. Następnie radna RM Turek
zaproponowała, aby zapoznać się z tą sprawą w Urzędzie.

Z sali sesyjnej mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego próbowal zabrać głos.

Przewodniczący RM zwrócił się do mieszkańca Sępólna, że jeżeli jeszcze raz tak
wystąpi to zostanie zaznaczone w protokole i zostanie wyproszony z sali.

Ponowie głos zabrala radna RM Mariola Turek, która wyjaśniła, że odbyło się to
podczas zebrania osiedla, w którym mieszkai?iiec nie uczestniczył.

Głos zabrał Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1, który stwierdzil że nie wiedzial, iż
zostało to sprzeda?iie, ale jest la'ótko i mógł tego nie wiedzieć, ale reszta Zarządu była
tak sa?rno zdziwiona jak i on. Dodał tal«że, że skierowal pismo do Pana Dery odnośnie
tej sytuacji, w którym prosił o wyjaśnienie, kiedy zosta?ło to sprzedane i na jakiej
podstawie, ale do dnia dzisiejszego nie dosta?ł odpowiedzi, więc potwierdza, że coś tu
jest nie tak.

Przewodniczący RM stwierdził, że odpowiedź w tym temacie Pan Przewodniczący
Osiedla usłysza?ł już od byłej Przewodniczącej Pani Marioli Turek i myśli, że sprawa
jest wyjaŚniona.

Głos zabrała Sołtys Sołectwa Skarpa Pani Ewa Czeszewska, która odniosła się do
wniosku radnego RM Artura Juhnke w sprawie usytuowania ławek przy ulicy
Chojnickiej. Wskaza?ła, że wczoraj na zebra?niu Sołectwa Skarpa Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego powiedział, że postawienie śmietników jest zadaniem własnyrn gminy,
ponieważ są to ,,drobne remonty". W związku z tym zapytała, czy to samo dotyczy
ławek przy ulicy Chojnickiej, bo jest to obszar miejski, ale podlega pod Osiedle, czy
tylko obsza?ty wiejskie są w ten sposób traktowane.

Przewodniczący RM stwierdzii że odpowiedż zostanie udzielona na koniec sesji,
zgodnie z porządkiem obrad.

Nikt więcej nie zło0ł wniosków.
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Następnie Przewodniczący RM poinformował, że Władze Samorządowe Gminy
Sępólno Krajeńskie i Powiatu Sępoleńskiego zapraszają Mieszkańców, delegacje,
poczty sztandarowe do wzięcia udziału w uroczystościach związanych z obchodarni
231 Rocznicy Uchwalenia Konstytucji 3 Maja oraz Narodowego Dnia Zwycięstwa 8
maja. Ponadto przestawił przebieg uroczystości.

W dalszej kolejności Przewodniczący RM przypomniał o obowią?zku składania
oświadczeń majątkowych oraz odczytał pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w
Sępólnie Krajeńskim z analizy oświadczenia majątkowego w związku z objęciem
funkcji publicznej. Treść pisma stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Ponadto poinformowal, że radni otrzymali książkę pt. Sępólno Krajeńskie
ilustrowana podróż przez wieki autorstwa Pana Łukasza Jakubows]-ciego
bibliotekarza, historyka, regionalisty i archiwisty Biblioteki Publicznej im. Jarosława
Iwaszkiewicza w Sępólnie Krajeńskim. Promocja ksią?żki odbyła się w miniony
poniedziałek. Przewodniczący RM zachęcał do przeczytania, bo naprawdę warto.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt porządku
obrad.

Ad. 7. Problematyka zabezpieczenia potrzeb sportowo- rekreacyjnych
mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie, w tym przygotowanie do sezonu

turystycznego. Działalność w tym zakresie m.in.:

a} Centrum Sportu i Rekreacji

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzymali Wl-aZ Z

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Pan Ma?rek Chart Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji odniósł się do tematu
związanego z problematyką zabezpieczenia potrzeb sportowo-rekreacyjnych
mieszka?ńców Gminy Sępólno Krajeńskie. Wyjaśnił że Centrum Sportu i Rekreacji już
od 11 lat wypełnia swoje zadania statutowe, administrując i utrzymując obiekty i
urządzenia sportowe, rekreacyjne oraz turystyczne, które posiada w swoim zarządzie.
Ponadto prowadzi promocje w zakresie propagowania kultury fizycznej, sportu i
rekreacji, organizując zajęcia, zawody i imprezy sportowo-rekreacyjne oraz
turystyczne, promując w ten sposób Centrum Sportu i Gminę Sępólno Krajeńskie.
CSiR działa na rzecz społeczności lokalnej, na rzecz mieszkańców, inspirując
działania sportowo-rekreacyjne, współpracuje z klubarni sportowymi,
stowarzyszeniarni i jednostkarni organizacyjnymi Gminy Sępólno Krajeńskie,
rozszerzając wspólnie ofertę dla mieszkańców naszego miasta. Nadmienil źe w
zeszłym roku, gdy był czas na sprawozdanie z problematyki sportowo- reła'eacyjnej i
potrzeb sportowych mieszkańców Sępólna Krajeńskiego, nie występowa?ł w obradach
sesji, poniewa,ż był to bardzo trudny okres, czas Covidu, który wstrzyma?ł dzia?łania
sportowe w znacznym stopniu. Trudny czas już miną?ł i CSiR wraca do działania.
Następnie Pan Chart wyjaśnil źe CSiR działa poprzez administrowanie swoimi
obiektarni. Do dyspozycji jest ponad 6 hektarów, na których znajdują się obiekty
sportqwe, czyli stadion, 2,5 hektara to plaza i pole biwakowe. W tym roku mija 10 lat
odkąd powstała Hala Krajna Arena i przez 10 lat pokazano, że ten obiekt jest
potrzebny społeczności lokalnej. Hala Krajna Arena jest obiektem największym i
najczęściej u?anym, korzystają z niej tysiące mieszkańców, gdziejest
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wykorzystywana od rana do wieczora. W hali znajdują się pomieszczenia odnowy
biologicznej oraz sala fitness. Od rana z hali korzystają szkoły, po południu Klub
Sportowy Krajna, a pomiędzy tym mieszkańcy.
W skład obiektów CSiR wchodzą boiska trawiaste, główne boisko na stadionie,
utrzymywane w bardzo dobrej kondycji, aby nasi piłka?rze mogli trenować oraz boisko
boczne, typowo treningowe. Dużo sportowców, piłkarzy przy5eżdza na obozy, dzięki
temu, że ta baza jest tak przygotowana.
Ceglaste korty tenisowe równiez cieszą się bardzo dużym zainteresowaniem. Z kortów
korzystają zarówno mieszkańcy jak i szkółka tenisa. CSiR stara się upowszechniać
ten sport. Osiągnięcia naszej tenisistki wpływają na zainteresowanie tym sportem.
Na terenie hali jest również bardzo pięknie urządzona siłownia, z której korzysta Klub
-sekcja podnoszenia ciężarów oraz mieszkajicy. Dużo osób korzysta z siłowni w
godzinach przedpołudniowych.
CSiR posiada salę pilawę, gdzie obywają się treningi tenisa stołowego. Sala ta jest
bardzo eksploatowana, ale też najstarsza, która wymaga remoiitu. Posiada również
salę fitness i salę lustrzaną, gdzie odbywają się wszelkiego typu zajęcia fitness,
taneczne, czy rekreacyjne.
CSiR posiada bardzo dużą bazę noclegową, gdzie obecnie znajduje się 149 miejsc do
spania. Pokoje wyposażone są w łóżka pojedyncze, piętrowe. W związku z sytuacją,
która wydarzyła się na Ukrainie, cała baza przeznaczona jest dla uchodżców z
Ukrainy. Można oferować noclegi zarówno dla klubów sportowych, na zgrupowania i
na imprezy rekreacyjne. Przez okres wakacyjny ośrodek jest obłożony. W tym roku
będzie prawdopodobnie problem, ponieważ nie wiadomo jak potoczy się sytuacja.
Zajęcie pokoi gościnnych przez Ukraińców może spowodować, że nie odbędą się obozy
sportowe. Jeżeli skończą się dzialania wojenne i uchodźcy wrócą do swojej ojczyzny,
to CSiR jest gotowe, aby w ciągu dwóch dni przygotować bazę i obozy, które były
zaplanowane na ten rok odbędą się. Kontrahenci wiedzą jaka jest sytuacja i są na nią
przygotowani. Nikt nie podejmie tal«iej decyzji, aby uchodźców gdzieś przenieść, bo
miejsc po prostu nie ma. Nadmienił, że awaryjnie zostaly zgłoszone do Wojewody
jeszcze dodatkowe miejsca, w przypadku gdyby sytuacja się pogorszyła i ilość
uchodżców w naszym kraju się zwiększyła.
Pan Marek Chart stwierdził, że baza jest przygotowana, bo w tracie Covid robiono
wszystko, aby tą bazę utrzymać w jak najlepszej kondycji, naprawić to co było
popsute, zwiększyć i polepszyć bazę noclegową. W ostatnim czasie zostało
przekształcone pomieszczenie w pawilonie noclegowym, aby zrobić tam dodatkową
kuchnię i pralnię pod kontem uchodźców. Osoby korzystające z obiektów CSiR mają
do dyspozycji pokoje o wysokim standardzie oraz o standardzie kolonijnym, czyli
przygotowane na potrzeby obozów sportowych.
Centrum Sportu i Rekreacji w Sępólnie Krajeńskim zarządza ta?kże budynkiem
Centrum Aktywności Społecznej, gdzie swoje siedziby mają stowarzyszenia. Znajduje
się tam Punkt Informacji Turystycznej, Gminne Centrum Informacji, Krajeński Park
Krajobrazowy, Stowarzyszenie Nasza Krajna, Uniwersytet Trzeciego Wieku. Budynek
utrzymywany jest bez większych problemów, remonty odbywają się na bieżąco.
Jedynym problemem są wzrastające ceny gazu oraz sytuacja, która spowodowała, że
na przełomie roku roku ceny gazu wzrosły o około 600o/o. W związku wprowadzeniem
przez rząd ochrony CSiR zło0ł wniosek, aby można było uzyskać niższą stawkę za
gaz. Z tego tytułu koszty dzierżawy dla stowarzyszeń się zwiększyły. Obecnie czekają
na decyzję.
Następnie Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji wyjaśnił, że oprócz obiektów
zarządzanych na terenie stadionu, posiadają jeszcze obiekty turystyczne, które
zajmują prawie 3 hektary ziemi, na której znajduje się plaża, Eko-baza, las miejski.
Do tego dochodzą również obiekty turystyczne wydzierż,awione, czyli plaża nad
Jeziorem Juchacz, plaż.a na ,,Mara", pole biwakowe nad Jeziorem Sępoleńskim i
ścieżka rowerowa wokół Jeziora Sępoleńskiego. Na bieżąco jest wszystko
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remontowane i codziennie rano sprzątana jest promenada od mola do Eko-bazy, ale
zdarzają się przypadki, że o godzinie 15 leżą już gdzieś butelki. Takie sprzątania
odbywają się na bieżąco, nawet w niedziele i święta. Poprosił o wyrozumiałość i
zaapelowa?ł do mieszkańców o zachowanie czystości w tych miejscach, które są
przygotowywane dla mieszkańców, poniewa?ż jest robione wszystko, aby te miejsca
były w dobryrn stanie, aby można było odpocząć przy miejscach przystankowych,
wiatach, ławkach. Stwierdził, że występuje dużo dewastacji, ale każda wrzucona
ławka do jeziora, zrobiony bałagan, pomalowana cze;ść infrastruktury turystycznej
jest zgłaszana na policję. Zaapelował jeszcze raz do mieszkańców o czystość i o
zadbanie tych miejsc, z których wspólnie korzystarny.
Następnie Dyrektor Chart odniósł się do dzia?łalności sportowo-rekreacyjnej, którą
zajmuje się CSiR. Wyjaśnił, że polega ona na współpracy z Uubarni,
stowarzyszeniami, klubarni sportowymi, ponieważ to oni i mieszkańcy najcz«,ściej
korzystają z obiektów CSiR. Głównyrni kontrahentarni w okresie letnim są grupy
obozowe z całego kraju, które przy5eMza5ą do Sępólna systematycznie od 8-9 lat, co
świadczy o tym, źe obiekt CSiR spełnia swoje warunki. Doda?ł, że Sępólno Krajeńskie
posiada odpowiednią bazę sportową, zarnkniętą w jednym miejscu, są miejsca
noclegowe, punkt gastronomiczny, gdzie sportowcy mają wy;?enie na miejscu i
wszystkie dostępne formy sportowe mieszczą się w jednym miejscu. Jest to bardzo
du,? atutem dla osób, które wybierają Sępólno Krajeńskie jako miejsce obozów.
Pan Marek Chart przedstawił imprezy sportowe, które są wpisywane na stałe do
kalenaarza to:
- Krajna Arena Futsal Cup
- Liga Halowa Piłki Nożnej-
- Biegi uliczne im. Kajetana Bągorskiego,
- Mistrzostwa Miasta i Gminy w lekkiej atletyce,
- czwartki lekkoatletyczne,
- turniej w bule,
- turniej w siatkówkę,
- turniej w piłkę noźną,
- turnieje zakładowe, leśników, myśliwych itd.
Doda?ł, że część imprez musiała zostać wstrzyrnana przez sytuację pandemiczną.
Wszelkie decyzje odnośnie organizowania imprez były podejmowane po konsultacjach
z Sanepidem.
Nadmienił, źe impreza sarnorządowców w siatkówkę przez wiele lat odbywała się w
Górznie i po pierwszej edycji w Sępólnie Krajeńskim wszyscy byli zachwyceni i chcieli
kontynuować ją w Sępólnie. Pan Dyrektor stwierdził, że powinniśmy być dumni z
tego co marny, ponieważ sarn czuje dumę z tego co jest i chwali się jednostką i tymi
obiektami, które zostały zbudowane dzięki decyzjom radnych.
Następnie wskazal, że cały sport szkolny, który odbywa się na szczeblu gminnym,
organizowany jest w CSiR, m.in. biegi przeła5owe, lekkoatletyka, piłka nożna, i jest
to koordynowane przez pracowników CSiR. Na szczeblu powiatowym CSiR zapewnia
osobom z naszej grniny, które zdobyły najlepsze miejsca transport na zawody
powiatowe jak i wojewódzkie. Doda?ł, że część zawodów wojewódzkich odbywa się na
obiektach Centrum.

Poza tym wszelkie zabawy ruchowe dla dzieci, zajęcia na siłowni dla kobiet i
mężczyzn, aktywni 40+, aerobik i wszelkie moźliwe zajęcia z fitnessu są prowadzone
przez róźne osoby, którzy wynajmują obiekty Centrum są również w ofercie CSiR.
Sztandarową imprezą organizowaną przez CSiR jest ,,Dwie godziny dla Rodziny". Jest
to oferta nie tylko dla rodzin, lecz dla każdego. Organizowane są również półkolonie
na sportowo oraz ferie zimowe, które cieszą się bardzo du0m zainteresowaniem. Przy
współpracy z Klubem Krajna są organizowane posiłki dla tych grup. CSiR jest w
stanie zaoferować w okresie letnim 4 turnusy z zajęciami- sportowymi i dwoma
posiłkarni.
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Następnie Dyrektor Chart wyjaśnił, że w sprawozdaniu zostały ujęte wydarzenia
sportowo-rekreacyjne, które corocznie odbywały się na obiekcie CSiR i było ich w
poprzednich latach róznie około 70- 80 imprez, lecz z powodu pandemii ich ilość się
zmniejszyła i było ich 38.
Dyrektor CSiR Pan Marek Chart wy'aśnił, że sezon turystyczny w Gminie Sępólno
Krajeńskie zaczyna się 15 czerwca i zgodnie z dzisiejszą uchwałą, która ma zostać
podjęta, plaża ma zostać otwarta 15 czerwca, ruszy też wypo0czalnia sprzętu
wodnego. Jeżeli będzie ładna pogoda i wyższa temperatura, to wypo$czalnia sprzętu
wodnego zostanie otwarta na weekendy szybciej, niż jest planowane rozpoczęcie
sezonu. Na plo0 będą zapewnieni ratownicy, będą ustawione toi-toi, jest chętna
osoba, która w okresie letnim będzie prowadziła dzia?łalność gospodarczą przy muszli
koncertowej . Będzie również otwarta wypo$czalnia w TKKF.
Cały sprzęt turystyczny jest w traJkcie renowacji i naprawy, do pełnego sezonu
turystycznego będzie gotowy. Dodał także, że w trakcie remontu są tężnie solankowe,
które za kilka dni powinny już działać. W okresie letnim będą organizowane imprezy
rekreacyjne dla mieszkańców, będą to dyskoteki lub w porozumieniu z Centrum
Kultury i Sztuki jakieś koncerty, czy to na plaży, czy w a?rnfiteatrze przy molo.
Następnie Pan Chart wyjaśnił, że czas covidu był czasem wstrzymania dzia?łań
sportowych, ale w tym czasie były prowadzone wszelkie remonty. Została dopos'a?żona
baza, wyremontowane pokoje, korytarze, dobudowano kuchnie do ka?żdego miejsca
noclegowego. Pokoje gościnne zosta?ły podzielone na domy sportowca, których na
dzień dzisiejszy jest 7. Zosta?ła przeprowadzona calkowita renowacja hali
(nawierzchni). Dzięki pracownikom CSiR uda?ło się zaoszczędzić pieniądze i przez
okres około 2 tygodni parkiet na hali doczekał się wyczyszczenia oraz impregnacji.
Ścianka wspinaczkowa zosta?ło doposażona w specjalną sarnoasekurację, która jest
bardzo pomocna. Korty tenisowe mają nowe ogrodzenie, dzięki wykorzystanyrn
środkom z Urzędu Marszalkowskiego, powstało boisko do buli, dodatkowo zmieniło
się otoczenie przy domach sportowca oraz przy sali bankietowej.
Następnie Pan Chart poruszył kwestię problematyki. Wskaza?ł, że od lat sportowcy
monitują, aby boisko boczne miało sztuczną nawierzchnię, aby mogli trenować na
okrągło. Poinformowal, że udało się pozyskać pieniądze na oświetlenie tego boiska,
więc dopełnieniem byłaby sztuczna nawierzchnia, która pozwalałaby wchodzić
sportowcom na początku wiosny na boisko.
Drugą, najwa?żniejszą rzeczą, o której dyskutują wszyscy od lat na szczeblu
powiatowym i na szczeblu gminnym, to jest basen na terenie Powiatu Sępoleńskiego.
Powiat Sępoleński jest jednym z nielicznych powiatów, który tego basenu nie ma. Jest
to również rzecz oczekiwana przez mieszka?ńców, gdzie w wielu ankietach i w wielu
dyskusjach temat basenu pojawia się na pierwszym miejscu. Dodał, że środki takie
pojaw'ają się w Urzędzie Marsza?łkowskim i będą się pojawiać. Pan Dyrektor wskaza?ł,
że trzeba o to walczyć i prosił radnych o wspieranie tej inicjatywy, aby ten basen w
końcu powstał w Sępólnie i nie na1e'zy szukać kontrargumentów, że są to koszty itd.
Ponadto wskazał, że ważną rzeczą jest również remont sali pilawa, na który
poszukiwane są środki na wsparcie.
Dyrektor Cha?rt zwrócił się w imieniu mieszkańców o modermzację pla0. Jest to
kolejny wa?;żny elernentem do zrobienia. Nalezy zrobić przebieralnie, punkty miejsc
socjalnych, natryski, prysznice, toalety. Wskazał, że dziś sesja poświęcona jest
potrzebom oraz problematyce, dlatego zgłasza te problemy, które sam zna od lat.
Dodał, że należy pmniętać o rozbudow'e bazy noclegowej, ponieważ ona generuje
turystykę na naszym terenie, brakuje turystyki rodzinnej, brakuje miejsc, gdzie
mogłyby przyjechać rodziny i spędzić nad naszym jeziorem czas. Doda?ł, że na komisji
zostało również wspomniane, iż nale0 pomyśleć o budowie domków turystycznych,
przy plaży na terenie gminnym.
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Na zakończenie Pan Marek Chart podziękowal radnym, na czele z Panem
Przewodniczącym za wsparcie oraz Panu Burmistrzowi, Pani Skarbnik i pracownikom
Urzędu za współpracę przy realizacji wspólnych przedsięwzięć. Podziękował również
wszystkim jednostkom organizacyjnym i spółkom, które z CSiR współpracują przy
różnych imprezach, czy inwestycjach. Podziękował również Prezesowi oraz
Kierownikowi MLKS ,,Krajna" za bardzo dobrą współpracę, która od lat jest na
wysokim poziomie oraz wszystkim z którymi współpracuje, a nie zostali wymienieni.

Następnie Pan Chart zaprosił wszystkich na Wielki Piknik Rodzinny, który odbędzie
się 4 czerwca na terenie Centrum Sportu i Rekreacji. Będzie to piknik rodzinny
połączony z Dniem Dziecka, z koncertem Alicji Janosz oraz będzie to jubileusz 10-
lecia powstania Krajna Arena, podczas którego odbędzie się bieg jubileuszowy oraz
wiele rzeczy towarzyszących.

Pan Chart zaprosił do obejrzenia filmu, który przedstawia działalność Centrum
Sportu i Rekreacji.

Film stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabra?ł radny RM Leszek Kąkol, który wyjaśnił, że w ubiegłyrn roku motorówka,
która powinna słu,$ć ratownikom i bezpieczeństwu naszych mieszkańców przez
większość sezonu była niesprawna, uszkodzony silnik. Wyjaśnił, że silnik ten nie jest
pierwszej młodości dlatego się psuje. Radny zaproponował kupić nowy, albo zrobić
taki remont, żeby ten silnik był sprawny przez cały sezon. Stwierdził, że nie może być
tak, że nasi mieszkańcy są naraż,eni na niebezpieczeństwo tylko dlatego, że nie mamy
odpoiedniego silnika.

Pan Marek Chart Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji wyjaśnił, że jest to sprzęt
Wodnego Ochotniczego Pogotowania Ratowniczego. CSiR nie wchodzi w kompetencje
WOPR-u. Podkreślił, że jeżeli WOPR 'gyczy sobie pomocy to Centrum jest cały czas do
dyspozycji. Dodał, że ratownicy zatrudniani są na umowę zlecenie, lecz nie
odpowiadają za sprzęt, który należy do stowarzyszenia. Motorówka z silnikiem moźe
zostać za?kupiona na prośbę radnych ale będzie na stanie Centrum Sportu i Re]-creacji.
Obecna motorówka na1ezy do WOPR-u i niestety jest z tym problem, trzeba się po
prostu porozumieć. Na potrzeby naszego kąpieliska potrzebna jest łódź wiosłowa,
która jest zapewniona, nie jest potrzebna motorówka. Przypomniał, źe motorówka od
lat jest w zasobach WOPR, z którym CSiR zawsze współpracował. Dodał, że CSiR nie
możne wziąć tej motorówki na stan i o nią dbać. Stwierdził, że jest to pytanie
skierowane do Prezesa, z którym będzie rozmawiał.

Ponownie głos zabral radny RM Leszek Kąkol, który zapytał kto za to odpowiada,
poniewa,ż chodzi o bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Dodal, że mieszkańców nie
interesuje, kto tym zarządza, ma być zapewnione bezpieczeństwo i nie ma dyskusji
na ten temat.

Dyrektor CSiR stwierdził, że nie dyskutuje, tylko nie może środków finansowych
wydawać na stowarzyszenia, bo tego zabrania prawo. Jeszcze raz powiedział, że może
zakupić na stan CSiR motorówkę do obsługi, lecz nie są to zadania Centrum.
Dyrektor stwierdził, że przemyśli to, i się nie uchyla, bo bezpieczeństwo mieszkańców
jest najwa?żniejsze. Uważa, że trzeba porozmawiać z Wodnym Ochotniczyrn
Pogotowiem Ratunkowym, poniewa?ż to oni tworzą stowarzyszenie i podlegają pod
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struktury. Wyjaśnił, że jeżeli dzwonimy pod numer ratunkowy, to telefon jest
przekierowywany czy to do straży pożarnej, czy do WOPR, a nie do Centrum Sportu i
Rekreacji. Nikt nie zadzwoni do Centrum, abyśmy zadysponowali łódż. Jeszcze raz
podkreślił, że może zadysponować i kupić taką łódź na potrzeby bezpieczeństwa
pracy wypo::czalni, ale nie może zostać ona zakupiona do WOPR-u, bo prawo
zabrania.

Głos zabrał mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że należą się duże
zasługi dla Pana Dyrektora Charta i pracowników, ponieważ te imprezy i to co się
dzieje to widać, bo mieszkańcy biorą udział w tych wydarzeniach. Odnosząc się do
przedstawionej informacji o działalności wskazał, że brakuje info'ęmacji
ogólnodostępnych. Wyjaśnił, że jest w bliskich kontaktach z Panią Julitą Maciaszek,
czy z Panem Dyrektorem od których dostaje zawsze pełną informację, z racji tego, że
jest społecznikiem i że 53 lata nale$ do MLKS ,,Krajna". Dodał ta?kże, że otrzyrnał
najwyższe oznaczenia, w tym krzyz za zasługi za działalność sportową i społeczną.
Następnie wskazal, że jest po rozmowie z Panią Dyrektor Maciaszek, która
poinformowała, że w gablotach koło Centrum Kultury i Sztuki można zarnieszczać
informacje o imprezach sportowych Centrum Sportu i Rekreacji. Gabloty te dostępne
są także dla MLKS ,,Krajna". Poprosił Dyrektora o uzupełnienie tego w swoich
planach. Dodał, że otrzymał harmonograrn imprez, których będzie 67, należy
uzupełnić go o rajd rowerowy. Następnie zapytał, czy w planach jest
zagospodarowanie akwenu naszego Jeziora Sępoleńskiego, które liczy ponad 150
hektarów, o jakiś wyciągi lub zakup z przetargu stateczku, który mógłby kursować
wzdłuż jeziora.

Dyrektor Chart wyjaśnił, że CSiR przekazuje informacje na stronie internetowej oraz
na Facebooku. Natomiast informacje w formie plakatów o imprezach będą trafialy do
gablot w mieście. Następnie wyjaśnił, że Rajd Rowerowy Krajna Bike odbędzie się 14
maja i rusza z terenu przy Hali Krajna Arena. Zapisy odbywają się w formie
elektronicznej. Odnośnie zagospodarowania jeziora Dyrektor CSiR stwierdził, że ca?ły
czas myśli się o nowych innowacjach, lecz Covid sparaliżowal wszystkie plany, które
kiedyś były. Trzeba zacząć wszystko od nowa i podane informacje będą bran,e pod
uwagę.

Nikt więcej nie zabra?ł głosu. Przewodniczący RM podziękował Panu Dyrektorowi za
obszerne informacje i przeszedł do kolejnego podpunktu z porządku obrad.

b) MLKS ,,KRAJNA"

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzymali ?aZ Z

Pani Jolanta Bukolt Prezes MLKS ,,Krajna" przedstawiła informację w formie
prezentacji. Sprawy finansowe przedstawił Pan Tomasz Aderjał?in Kierownik Klubu.
Na zakończenie w imieriiu Klubu, Zarządu Klubu, pracowników oraz trenerów
podziękowal Radzie Miejskiej, Burmistrzowi, Panu Staroście, Dyrektorowi Centrum
Sportu i Rekreacji, wszystkich sponsorom oraz działaczom za okazaną pomoc.

Prezentacja miltimedialna stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Głos ponownie zabra?ł mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że Pan
Chart ponad godzinę mówił o sukcesach i działalności, bo miał o czym mówić,
natomiast Pani Prezes i Pan Kierownik mówili około 25 minut. Powiedział, źe sytuacja
w klubie jest bardzo zła ze względu, że w sekcji lekkoatletycznej od zakończenia klasy
trenerskiej przez Pana Dyrektora Kra?kowiaka i trenera wspomagającego
pochodzącego z Kęsowa, na wszystkich zawodach sportowych lekkoatletycznych,
źaden z zawodników nie występował w barwach Krajny. Dodał, ze mówiąc o wynikach
w lekkiej atletyki, wskazuje się tylko jednego zawodnika, który jest trenowany przez
jednego trenera Patynę. Na zawodach lekkoatletycznych nie ma juniorów starszych,
nie ma seniorów, którzy by dawali przykład młodym zawodnikom. Nadmienił, że
dokonał analizy rekordów zawodników ze szkół udostępnionych przez dyrektorów,
którzy póżniej startowali w barwach Krajny i są to wyniki przera;żające. Wspomniał,
ze brak informacji w internecie, bo ostatnia wzmianka jest z 2021r. Dodał, była
uchwała wskazująca, źe każdy kierownik sekcji powinien umieszczać informację o
zawodach i o wynikach. Ostatnia informacja w internecie z 2021 roku dotyczy startu
w mistrzostwach wojewódzkich, o sekcji koszykówki nie ma nawet wzmianki.
Następnie odniósł się do sekcji podnoszenia ciężarów, która ma wybitnych
zawodników. Pan Mikołaj Paterek jest to potencjalny olimpijczyk, który powinien mieć
co najmniej dwóch sponsorów strategicznych. Zapytał, czy Pani Bukolt lub inni
dzialacze Krajny np. Pan Aderjahn byli u dyrektorów co mają firmy w MDD, czy
Ergomaster. Stwierdził, że dzisiaj by to załatwił, bo podczas akcji Świątecznej Pomocy
w cztery dni załatwił czterech sponsorów, którzy dawali na aukcje przedmioty, bo
potrafi rozmawiać i ludzie go doceniają, znając jego przeszłość.

Przewodniczący RM poprosił, aby mieszkaniec Sępólna przeszedł ,,do rzeczy".

Mieszkaniec powiedział, że wskazuje możliwości Klubu, że dlaczego nic w tej sprawie
nie robią. Podkreślił, że dobrze iż Pan Paterek, Pani Malak iinni zawodnicy, którzy są
z Więcborka tutaj trenują, bo dlatego marny te sukcesy. Ponadto przypomnia?ł, że
podczas jednych zawodów lekkoatletycznych, które odbywały się w sobotę wspólnie
z Przewodniczącym Rady Miejskiej odwiedzili trenującą sekcję podnoszenia ciężarów.
Było ponad 20 zawodników, pot się lał, ale są tego efekty. Dodał, że kiedyś aby
zachęcić rn?łodzieź i dzieci do treningu w żegla?rstwie co roku organizowało się tanie
obozy na łące dając sprzęt, dresy, nagrody rzeczowe, niestety teraz tego nie ma i w
ten sposób nie pozyskuje się dzieci. Następnie wskazał, że wyszedł z inicjatywą i
wspólnie z Panią Julitą Maciaszek opracowali przy pomocy grafika komputerowego
pla?kat, źe dzieci lubią się bawić. Pla?katy te rozwieszone są we wszystkich
przedszkolach i oddziałach przedszkolnych, a od września takie rozszerzone plakaty
będą w kaźdej szkole gminnej i powiatowej, zachęcające do uprawiania sportu. Nie
jest tłumaczeniem, że młodzież nie chce startować, bo woli przy komputerach
siedzieć, lecz nie jest to prawdą, poniewa?ź widać jak młodzież jeżdzi dzisiaj na
rowerach, uprawia skoki na rowerach. Przypomniał, że w zamyśle gminy jest budowa
skate parku i taki skate park miniaturowy powstał na ścieżce na ulicy Jeziornej oraz
przy pomniku. Doda?ł, że tłumaczy młodzie,$, bo potrafi z nimi rozmawiać, że to jest
miejsce pa?rnięci narodowej, że tak nie można,
Następnie przypomniał, źe wyszedł z inicjatywą do Pana Burmistrza, co jak zwykle
zosta?ło zarniecione pod dywan, że w każdej szkole powinna być rzutnia do kul, bo nie
jest to du?żym kosztem. Projekt takiej rzutni został przekazany Panu Burmistrzowi, a
wycena wynosi około 4 tys. zł i jest wykonywana przez firmę Polanik. Po złoźeniu
przez grninę projektu w ,,Naszej Krajnie" to na jedną rzutnie gmina by wydała tylko
1400 zł, co nie jest dużym wydatkiem, a środki można przesunąć między działami.
Mieszkaniec Sępólna stwierdził, że w takich przesunięciach Pan Burmistrz bryluje,
ponieważ za piekarnią, która jest nieczynna jest firma, która handluje ogrodzeniami
i nie wiadomo z jakich układów Pan Burmistrz wybudował im drogę. Drogę tylko do
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jednej firmy, są tam dwie firmy, z czego jedna jest malutka drobiarska i nie była tyrn
zainteresowana. Dodał, że Pan Burmistrz pewnie powie, że to była ich inicjatywa, i że
połowę dali. Wskazał, że osiedle na Kawle również wystąpili z inicjatywą, żeby na
tych sarnych zasadach wybudować prowizoryczne utwardzenie drogi.

Przewodniczący RM upomniał mieszka?ńca, aby wypowiada?ł się na temat.

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że przedstawia jakie są możliwości, aby
wspomóc tragiczną sytuację sportu sępoleńskiego. Zaproponowal, aby Pani Prezes
Bukolt włącznie ze swoimi doradcarni zamknęła działalność trzech sekcji, ponieważ
tarn nie ma trenerów. Dodal, że w zeszłym roku trzech absolwentów liceum,
korzystało z korepetycji sportowych, aby dostać się na AWF, bo jest egzarnin
sprawnościowy. Stw'erdził, że coś krytykując przedstawia również rozwiązanie.

Głos zabrala Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która podziękowała całemu
Zarządowi, trenerom, bo bardzo dużo sportowców otrzymało w tym roku nagrodę, za
rok ubiegły.

GłOS zabrał radny RM Janusz Tomas, który swoją wypowiedż skierowa?ł do
mieszkańca Sępólna Krajeńskiego. Stwierdził, że opluwając Klub swoją wypowiedzią
przechodzi do skrajności. Wskazał, że ja?ko długoletni przewodniczący komisji
rewizyjnej tyle zrobił dla tego klubu, że dzisiaj jest on w opła?kanym stanie.
Radny RM Tomas powiedzial, ze mieszkaniec wyszedł z sali, ponieważ mówi o nim
prawdę. Zapytał, co zrobił dla tego klubu ja?ko wieloletni przewodniczący kpmisji
rewizyjnej. Stwierdził, że nic nie zrobił, bo był tylko pionkiern, poniewa?ż przychodził
na walne spotkania i tylko odczytywał oraz chodził i brużdził. Pan Radny Tomas,
przypomniał, że na ostatniej sesji lub komisji mieszkaniec powiedział, że klub byłby
doprowadzony do bankructwa, gdyby nie nieszczęsna wojna, bo przyjechały panie z
Ukrainy i dzięki temu ,,Krajna" może świadczyć wy?ienie, bo inaczej by splajtowa?ła.
Pan Janusz Tomas zwrócił się z pytaniem do Pani Prezes, czy jest to prawdą oraz czy
w takiej złej kondycji jest klub. Ponadto wskazal, że w piątek w klubie odbywa się
walne zebra?nie i takie sprawy, powinny być omawiane na walnyrn zebraniu, bo brudy
powinno się prać u siebie. Następnie wyjaśnił, że jest to stowarzyszanie, któremu
gmina przekazuje pieniądze, ale słysząc ta?kie coś można stwierdzić, że w ,,Krajnie" źle
się dzieje, bo jeżeli taki długoletni działacz klubu coś takiego mówi. Pan radny
przypomnia?ł, że mieszkaniec zaproponował zrobić rzutnię. Dodał, że dlatego, bo całe
?cie pcha?ł kulą i miał wyniki, ma też papiery sędziowskie i może udałoby się
skasować jakieś pieniądze podczas zawodów. Podkreślil że mieszkaniec uciekł, bo
mu się prawdę mówi, uciekł także z posiedzenia Komisji jak mu prawdę powiedział.
Dodał, że wszyscy, którzy go znają pot'w'erdzą te słowa.

Głos zabrala Sołtys Sołectwa Skarpa Pani Ewa Czeszewska, która stwierdziła, że jeżeli
mówi się o prawdzie, to powinno się sprawdzić takie informacje, tym bardziej radny
powinien to zrobić. Stwierdziła, że prawdą jest to, że Gmina zabra?ła z funduszu
sołeckiego Skarpa ponad 800 zł.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że teraz odbywa się dyskusja na temat MLKS ,,Krajna",
bo inaczej odbierze głos. Zapytai czy Pani Sołtys na pytanie do sprawozdania
przekazanego przez Panią Prezes.

Pani Sołtys Czeszewska stwierdziła, że to również są publiczne środki.
Przewodniczący RM jeszcze raz zapytał, czy Pani Sołtys ma pytanie. W związku z tym,
że pytania nie było Przewodniczący RM ogłosił 15 minutową przerwę.
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Po przewie Przewodniczący RM wznowił obrady sesji.

Głos zabrała Prezes MLKS ,,Krajna" Pani Jolanta Bukolt, która stwierdziła że nie może
pozostać bez komentarza do zarzutów, które przedstawił ,,zasłuźony działacz" MLKS
,,Krajna", który w ,,Krajnie" działa 53 lata. Dodala, że w Krajnie działa prawie 45 lat i
wie doskonalone jak mieszkaniec przyczynił się do podniesienia jakości działalności
klubu, ilu sponsorów pozyskal, ile dobra zrobił dla rozwoju dzieci i młodziezy.
Nadmieniła, że sport, to nie tylko zdobywanie medali, czy poprawianie wyniku, ale
jest to przede wszystkim danie szansy dzieciom i młodzie,$ na wszechstronny rozvvó5
i ,,Krajna" to robi, co było widać w sprawozdaniu. Jest bardzo dużo zawodników
aktywnie uczestniczących w sekcjach, bo chodzi przede wszystkim aby zabezpieczyyć
im czas, aby mogli się rozwijać. Stwierdziła, że te zadania statutowe Klub ,,Krajna"
realizuje wręcz z wyróżnieniem, o czym świadczy ponad 30 osób wyróżnionych na Gali
Mistrzów Sportu. Tak duźej liczby zawodników, którzy spełnili kryteria przygotowane
przez Radę Gminy jeszcze nie było, więc świadczy to o tym, ze dzia?łania MLKS mają
celi są sensowne.
Ponadto Pani Prezes wyjaśniła, że nie pozwoli na to, aby ktoś na forum obrażał
pracowników klubu, ponieważ są to ludzie, którzy ciężko pracują za niewielkie
pieniądze. Wskazala, że pomija swoją osobę oraz wielu innych, którzy pracują
społecznie, z tego tytułu nie jest otrzymują żadnej złotówki. Społeczeństwo musi mieć
świadomość, że niektórzy potrafią tylko negować wszystko, np. komentarz, że
sprawozdanie trwało zbyt krótko. Dodała, źe to nie chodzi o ilość, a jakość.
Nastę'pnie Pani Prezes Jolanta Bukolt odniosła się bezpośrednio do mieszka?ńca
Sępólna, który powrócił na obrady sesji, że jest to przykre, iż taki działacz wystawił
taką opinię Klubowi.

Przewodniczący RM poinformował, że jeżeli jeszcze raz mieszkaniec Sępólna
Krajeńskiego zajmie głos bez zgody to poprosi, aby uczestniczył bez zabierania głosu
i jeżeli tego nie będzie przestrzegał, to wyprosi z sali.

Głos ponownie zabrała Pani Prezes, która wskazała, że mieszkaniec Sępólna
opowiada na mieście, że ma problem, a członkowie MLKS nie chcą się z nim spotkać.
Wyjaśniła, że mieszkaniec jest członkiem klubu i w każdej chwili może przyjść.
Dodała, że zapraszała na spotkanie, a mieszkaniec zapraszał członków MLKS na
Komisję Oświaty, na którą przyszli pomimo swoich prywatnych spraw, a mieszkaniec
nie przyszedł, ani na spotkanie, ani na Komisję. Stwierdziła, że chyba głównyrn
priorytetem w ;:ciu mieszkańca jest wystawianie negatywnej opinii, niszczyyć,
negować, obrażać. Dodała, źe nie pozwoli na to. Na zakończenie wskazała, że Klub
działa bardzo dobrze. Doda?ła, że wielu członków poszukuje sponsorów, dodatkowych
środków aby podnieść jakość szkoleń. Zapytała mieszkańca, ile przez te 53 lata, z
których jest dumny załatwił dla ,,Krajny"?

Po wypowiedzi Pani Prezes nastąpiły oklaski z sali obrad.

Przewodniczący RM powiedział, że nie udziela głosu mieszkańcowi Sępólna
Krajeńskiego, następnie podziękowa?ł Pani Prezes i Pa?nu Kierownikowi za
przedstawioną informację i przeszedł do kolejnego podpunktu porządku obrad.

c) Ognisko TKKF ,,Sępólno"

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali WlaaZ Z

zawiadomieniem o sesji. Nadmienił, że otrzymał informację, że Pani Maria Kubijk
Prezes TKKF ,,Sępólno" nie może wziąć udziału w sesji, w związku z tym informacja
będzie stanowiła załącznik nr 12 do protokołu.
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Przewodniczący RM wskazał, że jeżeli będą pytania do informacji, to zostaną one
przeka?zane, z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi.

Przewodniczący RM udzielił głosu mieszkańcowi Sępólna Krajeńskiego uprzedzając
go, że pytania mają być na temat.

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego chcia?ł się odnieść do wcześniejszej wypowiedzi
dlatego Przewodniczący RM odebra?ł mu głos i upomniał, że jeżeli jeszcze raz się tak
zachowa, to zostanie wyproszony z sali sesyjnej.

Nikt więcej nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM za?rnknąl dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

d) Klub Sportowy LZS Lutówko

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że informację radni otrzymali WTaZ Z

zawiadomieniem o sesji. Nadmienił, że otrzymał informację, że Pan Prezes LZS
Lutówko nie może wziąć udzia?łu w sesji, w związku z tym informacja będzie stanowiła
załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM wskazi, że jeżeli będą pytania do informacji, to zostaną one
przekazane, z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunk.tu.

e) LZS ,,Grf' Piaseczno/ KS Skarpa

Przewodniczący RM poinformowal, że informację radni otrzyrnali WTaZ Z

zawiadomieniem o sesji. Nadmienił, że otrzymal informację, że Pan Prezes LZS
,,Gryf' / KS Skarpa nie może wziąć udzia?łu w sesji, w związku z tym informacja będzie
stanowiła załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący RM wskaza?ł, że jeżeli będą pytania do informacji, to zostaną one
przekazane, z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi.
Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

f) LZS Wałdowo

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali WraZ Z

zawiadomieniem o sesji. Nadmienił, że otrzymał informację, że Pan Prezes LZS
Waldowo nie może wziąć udziału w sesji, w związku z tym informacja będzie stanowiła
załącznik nr 15 do protokołu.

Przewodniczący RM wskazal, że jeżeli będą pyta?nia do informacji, to zostaną one
przekazane, z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

g) Stowarzyszenie Akademia Małego Piłkarza

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji. Nadmienił,

ze informację radni otrzymali Wl?aZ Z

że otrzyma?ł informację, że Pan Prezes
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Stowarzyszenia Akademii Małego Piłkarza nie może wziąć udzia?łu w sesji, w związku
z tym informacja będzie stanow'ła załącznik nr 16 do protokołu.

Przewodniczący RM wskazał, źe jeż.eli będą pytania do informacji, to zostaną one
przekazane, z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję. Podziękował
wszystkim za przygotowanie materia?łów na sesję, po czym przeszedł do kolejnego
punktu.

Ad. 8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji
społecznej za rok 2021.

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali w materiałach
sesyjnych.

Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Pani Aleksandra Pacholczyk Koordynator w (środku Pomocy Społecznej w Sępólnie
Krajeńskim przedstawiła informację w powyższym zakresie. Wyjaśniła, że obowiązek
corocznego opracowywa?nia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej naldada na Ośrodek
Pomocy Społecznej ustawa o pomocy społecznej art. 16a. Ocenę taką przygotowuje
się zarówno na poziomie gminy, powiatu ja?k i województwa.
Pani Pacholczyk stwierdziła, że w materiałach na sesję radni otrzymali szczegółowy
opis Oceny Zasobów Pomocy Społecznej, który został szczegółowo omówiony przez
Panią Dyrektor na Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej.
Nadmieniła, że Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej przygotowuje się na podstawie
danych zebranych w Centralnej Aplikacji Statystycznej Ministerstwa Rodziny i
Polityki Społecznej oraz danych, które są przesyłane do tej aplikacji z GUS. Wyjaśniła,
źe sąato dane, które są zasilane automatycznie i nie ma możliwości modyfikowania
ich, ani zmienia?nia zawartych tam wykresów oraz tabel. Taki sarni wzór Oceny
Zasobów Pomocy Społecznej posiadajq wszystkie Ośrodki na terenie całej Polski i jest
to wzór ujednolicony. Zgromadzone dane pozwalają na analizowanie i monitorowanie
występowania problemów społecznych, opracowywania działań w obszarze usług
społecznych oraz planowania budżetu na kolejny rok w zakresie polityki społecznej.

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej zawiera opis infrastruktury, kadry, organizacji
pozarządowych, nakładów finansowych ponoszonych na zadania z pomocy społecznej
oraz informacje o osobach i rodzinach korzystających ze świadczeń pomocy
społecznej. Z opracowanej przez OPS Oceny Zasobów Społecznej za rok 2021 wynika,
że brakuje infrastruktury dla osób starszych. Jest to kwestia często poruszana przez
Panią Dyrektor oraz pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej. Podkreślana jest
konieczność oraz ważność Klubu Seniora, czy budowy Domu Dziennego Pobytu. Inne
wa?żne problemy sygnalizowane w Ocenie Zasobów Pomocy Społecznej, to problem
niepełnosprawności mieszkańców, długotrwałej choroby, czy też bezrobocia. Z analizy
danych wynika, że spowodowane jest to pandemią, która miała miejsce.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji. Nikt z radnych nie zabrał głosu.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że w jego ocenie, w związku ze złym
zach6waniem mieszkańca Sępólna Krajeńs]-ciego prosi o odnotowanie w protokole
sesji RM, że od tej chwili zezwala mieszkańcowi na pobyt w obradach, ale nie udziela
mu głosu do końca sesji.
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Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz przeszedł do kolejnego puriktu porządku
obrad.

Ad.9. Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za rok 2021

Przewodniczący RM wyjaśnił, ze sprawozdania z działalności sołectw i osiedli radni
otrzymali w materiałach sesyjnych.

Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za rok 2021 stanowią załącznik nr 18
do protokołu.

Przewodniczący RM przypomniał, że Statuty sołectw i osiedli stanowią, że Rada
Miejska realizuje swoje uprawnienia nadzorcze poprzez: Komisję Rewizyjną badającą
działalność sołectw lub osiedli oraz poprzez rozpatiywanie sprawozdaji z działalności
sołectw i osiedli. Ponadto wskaza?ł, że wszystkie sprawozdania z działalności sołectw
i osiedli zostały przekazane na posiedzenie Komisji Rewizyjnej z prośbą o wydanie
opinii co do dzialalności. Następnie odczyta?ł treść opinii, która stanowi załącznik nr
19 do protokołu.

a) dyskusja

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniarni.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM Franciszek Lesinski zamkną?ł dyskusję
i przeszedł do kolejnego podpunktu porządku obrad.

b) rozpatrzenie sprawozdań

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że związku z tym, że Rada Miejska rozpatruje
sprawozdania z dzialalności, to odbędzie się to poprzez głosowanie.

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad sprawozdaniami z działalności sołectw
i osiedli za 2021 rok oraz poprosił aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za 2021 zostaly przyjęte, następującymi
glosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radny
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Podczas głosowanie nieobecna radna RM Mariola Turek.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

za -

Następnie Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy !%pólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że zmiana
Wieloletniej Prognozy Finansowej związana jest z aktualizacją wartości zadania
dotyczącego budowy przedszkola w Sępólnie Krajeńskim do w?ysokości
poprzetargowych. Zmiana ta zostala przesunięta na 2023 rok oraz zwiększeniem
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deficyt?u o środki, które gmina otrzymała w 2021 roku na budowę wodociągów tj. 300
tys. zł. Poza tym aktualizuje się dochody i wydatki do wysokości określonej w uchwale
budżetowej .

Projekt uchwały został przedstawiony
zaopiniowany pozytywnie.

na Komisji Budżetu Rady Miejskiej 1

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnkna'r dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prog;nozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta, następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymal się - O radny
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Podczas głosowanie nieobecna radna RM Mariola Turek.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLIII/416/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
kwietnia 2022r. zmieniająca uchwałę w sprawie w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

bJ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że zmiana
uchwa?ły budźetowej związana jest ze zwiększeniem planu dochodów o kwotę
1077 825,10 zk oraz planem wydatków o kwotę 1 377 825,10 zł z jednoczesnyrn
zwiększeniem deficytu, którego źródłem pokrycia jest wyniki finansowy za ubiegły
rok. Wyjaśniła, że zmiany związane są m.in.:
- z wprowadzeniem środków z funduszy pomocy Ukrainie na wypłatę świadczeń
jednorazowych oraz pokrycia kosztów utrzyrnania-i zakwaterowa?nia uchodźców,

z wprowadzeniem projektu ,,Asystent ucznia ze specjalnymi potrzebami
edukacyjnymi",
- narodowy prograrn rozwoju czytelnictwa, który jest realizowany przez szkoły
podstawowe i przedszkola.

Następnie Pani Skarbnik dodala, źe poza tym zostały wprowadzone zmiany: m.in. z
wprowadzeniem zadania dotyczącego aportu pieniężnego do Zakładu Gospoda?rki
Komunalnej na budowę wodociągu oraz ze zmiana?rni związanymi z realizacją
inwestycji do wysokości wynikających z ofert poprzetargowych. Zmiana wprowadzona
dotyczy również inwestycji dotyczących systemu monitoringu Rzeki Sępolenki oraz
wykonania oświetlenia boiska przy Centrum Sportu i Rekreacji. Dodała, źe pozostałe
zmiany są zmianarni porządkowyrni, związanyrni z bieżącym funkcjonowaniem
gminy.

Projekt uchwaly zostal przedstawiony na Komisji Budźetu Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwa?łę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok została przyjęta następującymi głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radny
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych

Podczas głosowania nieobecna radna RM Mariola Turek.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Uchwała Nr XLIII/417/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
kwietnia 2022r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2022 rok stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

c) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu turystycznego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz- Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przedstawiła projekt uchwa?ły.

Projekt uchwa?ły został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM w Sępólnie Krajeńskim i został
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie
oraz określenia sezonu turystycznego została przyjęta, następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Podczas głosowania nieobecna radna RM Mariola Turek.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLIII/418/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
kwietnia 2022 r. w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy
Sępólno Krajeńskie oraz określenia sezonu turystycznego stanowi załącznik nr
26 do protokołu.

d) rozpatrzenia petycji dot. naprawy uchwał antysmogowych i programu
ochrony powietrza
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Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji. Poinformował, że z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
wpłynęła opinia zawierająca wniosek o uznaniu petycji za zasadną. Następnie
Przewodniczący RM odczytał treść opinii, która stanowi załącznik nr 27 do
protokołu.

Pan Zdzisław Grzeca Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił
projekt uchwały.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji dot. naprawy uchwał antysmogowych i
prograrnu ochrony powietrza została przyjęta, następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Podczas głosowania nieobecna radna RM Ma?riola Turek.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za -

Uchw,ała Nr XLIII/419/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
kwietnia 2022 r. w sprawie rozpatrzenia petycji dot. naprawy uchwał
antysmogowych i programu ochrony powietrza stanowi załącznik nr 29 do
protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji

Przewodniczący RM poinformował, źe wpłynęła odpowiedź na interpelację zgłoszoną
na poprzedniej sesji przez radnego RM Antoniego Dolnego w sprawie terminu wpływu
środków zewnętrznych na budowę przedszkola - pierwszej daty wpływu i drugiej daty
wpływu. Dodal, źe odpowiedż pisemną otrzymał radny oraz pozostali. Została ona
zamieszczona w BIP, na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie oraz
wywieszone na tablicy ogłoszeń UM, tak więc nie będzie odczytana, chyba że radni
sobie tego $czą.

Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

W związku z brakiem pytań Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad
i przeszedł do kolejnego.

Ad. 12. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana Marka
Zieńko Zastępc(; Burmistrza o udzielone odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym
wnioski lub wyznaczenie pracownika do udzielenia odpowiedzi.
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Pan Marek Zieńko Zastępca Burmistrza udzielił odpowiedzi na wniosek radnego RM
Zdzisława Szwarca w sprawie tegorocznych obchodów dożynek gminnych.
Poinformował, że na jutro zaplanowa?ne jest spotkanie wszystkich organizacji
społecznych, stowarzyszeń, które związane są ze wsią, celem omówienia wszystkich
imprez, które mają odbyć się na terenach wiejskich i ma to również dotyczyć do$nek.

Następnie Zastępca Burmistrza odniósł się do wniosku radnego RM Artura Juhnke,
dotyczącego ustawienia ławek wzdłuż ulicy Chojnickiej i ulicy Przemysłowej. Jeżeli
będzie potrzeba to ławki zostaną zarnontowane. Miejsca będą ustalone z Samorządem
Nr2.

Następnie Pa?n Zieńko poinformował, że zgodnie z prośbą mieszka?ńca, odpowiedź na
wniosek w sprawie przejścia na cmentarz zosta?nie udzielona pisemnie.

Ponadto Zastępca Burmistrza odniósł się do pytania Pani Sołtys Sołectwa Skarpa,
kto sfinansuje zarnontowanie ławek. Wyjaśnił że Pani Sołtys uczestniczy w sesjach,
to na pewno wie, iż samorządy miejskie finansują takie sprawy. Przypomnia?ł, :ge dwa
lata temu, też na tej sali było podobne pytanie odnośnie ustawionych ławek na końcu
ulicy Wojska Polskiego oraz na ulicy Targowej. Stwierdził, że ławki te zostały
za?kupione z funduszy Sarnorządu Nr 1.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referat Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego udzieliła odpowiedzi na wniosek radnego RM Artura Juhnke oraz
wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko w sprawie tablic ustawionych na Placu
Wolności. Wyjaśniła ze nie ma konieczności dostawienia kolejnej tablicy, ponieważ
można wykorzystać, te które już są. Są to 4 tablice, które zosta?ły nadrukowane z
jednej strony, przedstawiają informację o Sępólnie Krajeńskim. Gmina jest w trakcie
przygotowania informacji i koncepcji, które mają się znależć drugostronnie na
tablicach. W drugiej połowie roku takie informacje będą już umieszczone. Dobrym
pomysłem jest hymn, który może zostanie wpleciony w te informacje, które mają się
znaleźć na tablicach.

Następnie Pani Kierownik Sotkiewicz- Tumanik odniosła się do wniosku złożonego
przez radnego RM Zdzisława Szwarca dotyczącego komputerów wyjaśniła, że gmina
jest w trakcie przygotowania procedury przetargowej, a mieszka?ńcy będą na bieżąco
informowani w tym zakresie poprzez strony internetowe i bezpośrednio się
kontaktować.

Głos zabra?ł Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i
Rolnictwa, który odniósł się do wniosku w sprawie ustawienia ławek oraz wypowiedzi
Pani Sołtys Sołectwa Skarpa. Potwierdzil że sarnorządy miejskie są tak sarno
traktowane jak samorządy wiej skie, czego dowodem są ustawione 3 ławki, które były
ufundowane z budżetu samorządu.

Ponadto Pan Jarosław Dera odpowiedział na wniosek zAozony przez
wiceprzewodniczącą RM Annę Miczko w sprawie nasadzeń kwiatów. Stwierdził, ze
nasadzenia będą. Będzie wykonywał to Uniwersytet Trzeciego Wieku. Projektant
wykona projekt z kolorowymi nasadzeniarni, będzie to wzór jakie będą poszczególne
nasadzenia kwiatów, najprawdopodobniej będą to byliny. Doldadnie nie wiadomo
kiedy to nastąpi. Pan Dera poinformował, że był przedstawiciel Uniwersytetu
Trzeciego Wieku, który prosił o pomoc pracowników, którzy mieliby kopać dołki pod
sadzonki. Utrzymaniem tych nasadzeń zajmie się również Uniwersytet.

Następnie Pan Jarosław Dera odniósł się do tematu sprzedaży dzia?łki, że nie
odpowiedzial na pismo, które zosta?ło do niego s]-cierowane. Swoją wypowiedź
skierowal do Pana Przewodniczącego Samorządu Nr 1 informując, że Przewodniczący
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sarn zaproponował, aby wszystkie odpowiedzi wysyłane mają być na ePUAP, a
odpowiedż oczekuje na odbiór od 25 kwietnia.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który odniósł się do otrzymanej odpowiedzi na
swój wniosek na temat oklejania autobusów ZTiU. Wyjaśnił, że nie było jego intencją,
ze'by koszty ponosił ZTiU, a mialo być to sfinansowane z budżetu grniny i z paragrafów
związanych z promocją gminy, bo reklarna le$ w interesie gminy, a nie ZTiU.

Pytań do odpowiedzi na złożone wnioski nie było, wobec tego Przewodniczący RM
p'oinformował, że otrzymal informacje dotyczące realizacji wniosków z poprzednich
sesji RM:

- na wnioski zgłoszone przez radnego RM Artura Juhnke w sprawie stałej organizacji
ruchu na ulicy Podgórnej, w sprawie zarnontowania luster drogowych na ulicy bł. Ks.
Jerzego Popiełuszki oraz w sprawie umieszczenia reklarn promujących gminę na
autobusach ZTiU. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

- na wniosek radnego RM Zdzisława Grzecy w sprawie środków na realizację
inwestycji wodociągowych w Iłowie. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 32 do
protokołu .

- na wniosek radnego RM Antoniego Dolnego w sprawie przegłosowania na sesji
wniosku dotyczącego budowy świetlicy wiejskiej w Skarpie. Kserokopia pisma
stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

- na wnioski radnej RM Barbary Szlezer w sprawie uporządkowania gałęzi po wycince
drzew w parku miejskim, a takźe ścieżek zwłaszcza od strony ulicy Chojnickiej oraz
na wniosek w sprawie zrobienia drogi dojazdowej do nowo wybudowanych bloków na
ulicy Odrodzenia- kto miałby się tym zająć i oznakowania przejścia dla pieszych w
miejscu, gdzie sarnochody przejeżdźają przez ciąg pieszo-rowerowy. Kserokopia pisma
stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

- na wniosek wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko w sprawie utwardzenia odcinka
ulicy Niechorskiej w kierunku cmentarza. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr
35 do protokołu.

- na kolejny wniosek wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko w sprawie uprzątnięcia
terenu parkingu przy cmenta?rzu. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 36 do
protokołu.

- na wnioski Pana Zbigniewa Krawczaka Przewodniczącego Zarządu Osiedla Nr 1 w
sprawie strefy płatnego parkowania, remontów ulic, zwolnienia z opłaty za
posiadanie psa osób, które wezmą psa z przytuliska. Kserokopia pisma stanowi
załącznik nr 37 do protokołu.

- na wniosek Pana Armina Liszki Sołtysa Sołectwa Wiśniewka w sprawie budowy
ścieżki rowerowej łączącej miejscowość Wiśniewka z Sępólnem Krajeńskim.
Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

Po przedstawieniu powyższych informacji Przewodniczący RM wskazal że odpowiedzi
otrzyrnali wszyscy radni ora?z Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 oraz Pan Sołtys
Sołectwa Wiśniewka. Dodał, że nie będzie czytal tych odpowiedzi chyba, że radni sobie
tego ,Życzą.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do odpowiedzi.
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Głos zabral Pan Zbigniew Krawczak Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1, który
poinformował, =e otrzymał odpowiedż na pismo i pomimo tego, =e nie ma Pana
Burmistrza Stupałkowskiego prosi o pewne wyjaśnienie. Wskazal, że odnośnie stref
płatnego parkowania jest odpowiedż, że ,,nie planuje się objąć strefą płatnego
parkowania w Gminie firm i instytucji oraz ich pracowników". Doda?ł, że w dalszej
części jest informacja, że ,,powyższa strefa będzie dotyczyć wszystkich osób
korzystających z miejsc parkingowych znajdujących się we wskazanych miejscach".
Pan Krawczak stwierdzii że nie rozumie tej odpowiedzi, dlatego prosi o wyjaśnienie.

Głos zabrał Pa?n Marek Zieńko Zastępca Burmistrza, który wyjaśnił, że było pytanie
dotyczące tego, że pracownicy parkują i płacą np. na Placu Wolności mają wykupione
bilety sta?łe, czyli płacą za pa?rkowanie w godzinach pracy, na parkingu płatnyrn.
Wskazał, że miejsca płatne są tylko w miejscach publicznych tj. na drogach, placach,
a na prywatnych nie są robione parkingi płatne.

Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 wyjaśnił, źe zadając to pytanie nigdzie nie
mówił o prywatnych posesjach. Wyjaśnil że jeżeli te strefy będą obejmowały jakąś
częśi5 naszego miasta, to opłaty będą obciążać pracowników firm i instytucji, które
przy tych strefach się znajdują. Dodał, że dla równowagi propozycja była ta?ka, żeby
objąć tą strefą cały obszar wokół budynku gminy i dlatego nie wie, czego ta odpowiedź
dotyczy. Stwierdził, że może niewyra?żnie napisał, bo polonistą nie jest. Nadmienił, że
chcia?ł wyjaśnić o co chodzi i mieć pewność, czy rzeczywiście pracownicy tych
instytucji i firm nie będą obciążani tymi opłatarni. Jeszcze raz przypomniał, że w
dalszej części pisma napisane jest, że povvyższe strefy będą dotyczyć wszystkich osób
korzystających z miejsc parkingowych, dlatego rozumie, że tych pracowników też.

Pan Marek Zieńko Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że na dzisiaj na Placu Wolności
marny płatny parking i dotyczy on wszystkich, czy ktoś przyjedzie z Bydgoszczy, czy
samochód zostawi idąc do pracy. Zapytał jaJk to rozróżnić.

Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 wyjaśnił, że w tej chwili każdy wie, co jest płatne
i jeśli nie chce płacić to jedzie w miejsce, gdzie te opłaty nie obowiązują, ale mowa jest
o strefach rozszerzonych np. obszar wokół molo, bo tarn dość sporo samochodów stoi.
Gdy strefa zostanie wprowadzona to wszyscy będą ponosić opłaty, dlatego dla
równowagi powiiino się wprowadzić takie opłaty wokół tego budynku.

Zastępca Burmistrza potwierdził, że tak. Doda?ł, że np. przy Krajnie nie będzie takiej
strefy.

Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 stwierdził, że radni chyba są po to, aby
realizować potrzeby mieszkańców.

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że dlatego te głosy są przyjmowane przez nas i przez
radnych i jest prowadzona ca?ły czas dyskusja i nic nie jest jeszcze wprowadzone.

Głos zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która poinformowała, że przez
dwa tygodnie jeżdziła na rehabilitację i dwa razy był przypadek, że Pan który kasuje
za parkowanie wskazał, że są miejsca zapłacone, na których nie można parkować.
Zapytala, czy tak jest, bo jeśli tak jest to nie powinno tak być i to nie dotyczy miejsc
dla niepełnosprawnych.

Pan Marek Zieńko wyjaśnił, że są dwa miejsca wykupione, jest miesięczny
abonarnent, ta?k jest w regula?minie.

Głos ponownie zabra?ła wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która wskazała, że
rozmawia?ła z Panem Burmistrzem na zebraniu w Skarpie, który powiedział że
natychmiast należy to w5rcofać.
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Pan Marek Zieńko stwierdził, źe jest to realizowane zgodnie z regulaminem. Odnośnie
miejsc parkingowych trwa3ą ca?ły czas rozmowy i ostatecznie decyzja nale$ do
radnych jak to będzie zrealizowane.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który stwierdził, źe jeżeli regularnin pozwala
wykupić miejsce na miesiąc, to powinny być napisane numery rejestracyjne, a nie
żeby inne sarnochody parkowa?ły. Dodai że tak jest w dużaych miastach, co to za
samochód będzie tarn parkował, a jak jest inny numer to jest kara.

Zastępca Burmistrza wskazal, ze może trzeba doprecyzować regularnin.

Nikt więcej nie zabrał głosu, w związku z tym Przewodniczący RM zamknął ten punkt
porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 13. Zakończenie sesji

O godz. 13.27 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział. Zamknął sesję Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykarn XLIII sesję Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 13 maja 2022r.
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